

(CIRCLE APPROPRIATE NUMBERS OR CHECK BOXES)

1 Register 4/5  
2 Can Say  
3-0 THE GALLUP POLL  
WOULD LIKE YOUR OPINION

INTERVIEWER  
DON'T READ ALOUD  
WORDS IN CAPITAL  
LETTERS

SET # 350  
November, 1971

L1002

SPONSORED BY LEADING NEWSPAPERS ACROSS CANADA

**SUGGESTED INTRODUCTION:** I'm taking a Gallup TIME INTERVIEW POLL. I'd like your opinion on a few leading NEWS topics of the day. (ROR)

1. If you were given \$1,000 and had to spend it, what would you do with it?  
not provided

CAN'T SAY ( )

2a. Do you, or do you not, think that the cost for welfare services in this country is now too high, too low, or about right?

TOO HIGH.....10-  
TOO LOW.....1  
ABOUT RIGHT.....2  
UNDECIDED.....3

IF "TOO HIGH"

b. Some people think that too much of the welfare costs today, is being borne by those in the middle income levels. Others disagree. What is your opinion?

AGREE.....4  
DISAGREE.....5  
UNDECIDED.....6

3a. On the whole, do you think that Mr. Trudeau is, or is not, an asset to the Liberal Party? (RECORD BELOW)

b. And what about Mr. Stanfield -- do you think he is, or is not an asset to the Conservative Party? (RECORD BELOW)

c. Now what about Mr. David Lewis -- is he an asset to the NDP or not? (RECORD BELOW)

	ASSET	NOT AN ASSET	UNDECIDED
(a) Mr. Trudeau	11 - 1	2	3
(b) Mr. Stanfield	4	5	6
(c) Mr. Lewis	7	8	9

4a. Are you, or have you been married?

YES.....  
NO.....12-1

IF "YES"

b. How successful, on the whole, would you say your marriage has been?

SUCCESSFUL.....2  
NOT VERY SUCCESSFUL.....3  
UNDECIDED.....4

5a. As you may know Canada is working to develop good relations with Russia in developing trade and sharing mutual problems following Mr. Trudeau's visit to Russia, and Premier Kosygin's visit to Canada recently. Do you think it would be a good thing, or not, for Canada and Russia to work more closely together?

GOOD THING.....13-1  
NOT GOOD.....2  
UNDECIDED.....3

UNLESS "UNDECIDED"

. Can you tell me why you feel that way?

not provided  
CAN'T SAY ( )

6a. Do you happen to have heard or read anything about President Nixon's new economic policies?

YES.....  
NO.....14-1

(IF "NO" GO TO QUESTION 7)

(IF "YES" ASK:)

b. On the whole, do you think that the effect of these policies on Canada's economic life will be good, or bad, or don't you think they will make much difference?

GOOD.....2  
BAD.....3  
NOT MUCH DIFFERENCE.....4  
UNDECIDED.....5

c. Some people believe that, as a result of these policies, Canada's export business to the U.S. will drop sharply. If this happens, which of these statements comes closest to the course you think Canada should take? (HAND CARD A)

Remain as a Canadian nation, and work to develop trade in other countries -- even though this could take many years, and we might face a serious depression? .....6

OR

Join the United States, even though this would mean losing Canadian independence?.....7

OR

Enter into some form of economic union, or common market with the U.S. -- even though this might mean that most of our job opportunities in manufacturing might move to the U.S.? .....8

NONE OF THEM.....9  
CAN'T SAY.....0

7a. As you may know, some years ago Canada suspended the death penalty, except for the killing of prison guards or policemen on duty, on a 5-year trial basis, which comes to an end shortly. In your opinion, should the death penalty be brought back or not?

YES BROUGHT BACK.....15-1  
NO SHOULD NOT.....2  
UNDECIDED.....3

UNLESS "UNDECIDED"

b. Why do you feel that way?

not provided  
CAN'T SAY ( )

8. In view of the developments since the U.S. entered the fighting in Vietnam, do you think the U.S. made a mistake in sending troops to Vietnam?

YES.....16-1  
NO .....2  
UNDECIDED.....3

9a. Do you happen to have heard or read anything about the political movement, Action Canada, headed by Mr. Paul Hellyer?

YES.....  
NO.....17-1

IF "YES"

b. In your opinion, will Action Canada become a national political party, with seats in Parliament, or not?

YES WILL.....2  
NO, WILL NOT.....3  
UNDECIDED.....4

10a. Do you think the Trudeau government is, or is not, telling the public all it should know about Canadian economic policies?

YES IS.....18-1  
 NO IS NOT.....2  
 UNDECIDED.....3

UNLESS "UNDECIDED"

b. Why do you feel that way? not punched  
 \_\_\_\_\_ CAN'T SAY ( )

c. And what about our unemployment situation, do you think the Trudeau government is telling the public all it should know about that, or not?

YES IS.....4  
 NO IS NOT.....5  
 UNDECIDED.....6

UNLESS "UNDECIDED"

d. Why do you feel that way? not punched  
 \_\_\_\_\_ CAN'T SAY ( )

11. So far as you are concerned do you think that 1972 will be better or worse than 1971?

BETTER.....19-1  
 WORSE.....2  
 SAME.....3  
 UNDECIDED.....4

12a. As you may know the population throughout the world is increasing at a fast rate. Do you think this is a serious problem or not?

YES SERIOUS.....20-1  
 NO.....2  
 UNDECIDED.....3

b. In view of the rapid growth of population in this country, do you think it would be a good idea or a poor idea to give a tax credit to married people for not having children?

YES, GOOD IDEA.....4  
 NO, POOR IDEA.....5  
 UNDECIDED.....6

**BASIC DATA:** INTERVIEWER: Introduce this section as follows: "Now may I ask you a few questions so that I can be sure I am getting the right sample of people in this community?"

21/29

If a Federal election were held today, which party's candidate do you think you would favor?

LIBERAL.....30	1	OTHER PARTY	7
PROG. CONS.....2		(WRITE IN)	
N.D.P.....3		UNDECIDED.....8	
CREDITISTE.....4		REFUSED.....9	
SOCIAL CREDIT...5		NOT ELIGIBLE.....0	
LABOR PROG.....6			

Did you vote in the last Federal election in June 1968?

YES.....31   
 NO.....1  
 TOO YOUNG TO VOTE.....2

IF "YES" ASK:

Which party did the candidate for whom you voted represent?

LIBERAL.....3	OTHER PARTY	9
PROG. CONS.....4	(WRITE IN)	
N.D.P.....5	DON'T REMEMBER.....0	
CREDITISTE.....6	REFUSED.....X	
SOCIAL CREDIT...7		
LABOR PROG.....8		

Now for a question on religion. What is your religious preference - Protestant, Roman Catholic or Jewish?

PROTESTANT.....2  
 JEWISH .....1  
 ROMAN CATHOLIC.....3

OTHER (SPECIFY).....4

What is your marital status?

SINGLE.....1  
 MARRIED.....2  
 WIDOW(ER), DIVORCED,  
 SEPARATED.....3

Mother tongue - What was the language you first spoke in childhood and still understand?

ENGLISH .....34  
 FRENCH.....2

OTHER (WRITE IN) .....3

What was the name of the last school you attended? How far did you go?

	Some	Graduated
Public school (grades 1-8) .....35	1	2
Secondary or high school (grades 9-13).. 3	4	
Technical school ..... 5	6	
University ..... 7	8	
No formal schooling ... 9		
Refused ..... 0		
Any additional schooling ..... (WRITE IN)		

OCCUPATION OF HEAD OF FAMILY:

Specific job .....  
 Type of Company .....

SHOW CARD D

Would you mind telling me which age group you are in?

18-20 YEARS.....31  
 21-29 YEARS.....2  
 30-39 YEARS.....3  
 40-49 YEARS.....4  
 50 AND OVER.....5

Are you (or is any member of your family) a member of a labor union?

YES.....42  
 NO.....38

IF "YES"

How many are union members? not punched

INTERVIEWER: RECORD FROM YOUR OWN OBSERVATION:

SEX: MAN.....39  
 WOMAN.....2

Which of these three categories comes closest to your families' total annual income from all sources, before taxes last year? (READ INCOME BRACKETS ALOUD)

UNDER \$6,000.....4  
 \$6,000 to \$7,999.....2  
 \$8,000 or more.....3  
 REFUSED.....4

(INTERVIEWER: IF "CAN'T SAY" OR "REFUSED" GIVE BEST ESTIMATE)

\$

INTERVIEWER CHECK IF:

FARM.....41  
 RURAL NON FARM.....2  
 URBAN.....3

TIME INTERVIEW ENDED.....

NAME OF RESPONDENT .....

ADDRESS.....

TELEPHONE.....

4-175

7692

CITY ..... PROVINCE .....

DATE OF INTERVIEW .....

I HEREBY ATTEST THAT THIS IS A TRUE AND HONEST INTERVIEW

(INTERVIEWER'S SIGNATURE)

**PRÉSENTATION  
SUGGÉRÉE**

Je fais une enquête pour Gallup Poll et j'aimerais connaître vos opinions concernant quelques questions d'actualité.

L'INTERVIEW A  
COMMENCÉ À .....  
(HEURE)

1. Si on vous donnait \$1,000 et que vous deviez dépenser cette somme, qu'en feriez-vous?

NE PEUT DIRE ( )

2a. Croyez-vous ou non, que le coût de l'assistance sociale de ce pays est présentement trop élevé, trop bas, ou à peu près correct?

TROP ÉLEVÉ.....10.   
TROP BAS.....1  
A PEU PRES CORRECT.....2  
INDECIS.....3

**SI "TROP ÉLEVÉ"**

b. Certains croient qu'une trop grande partie du coût de l'assistance sociale est à la charge des gens à revenus moyens. D'autres ne sont pas d'accord. Quel est votre avis?

D'ACCORD.....4  
PAS D'ACCORD.....5  
INDECIS.....6

3a. Dans l'ensemble, croyez-vous que M. Trudeau est, ou n'est pas, un atout pour le Parti libéral? (INSCRIRE CI-DESSOUS)

b. Quant à M. Stanfield -- croyez-vous qu'il est, ou n'est pas, un atout pour le Parti conservateur? (INSCRIRE CI-DESSOUS)

c. Et quant à M. David Lewis -- est-il, ou non, un atout pour le NDP? (INSCRIRE CI-DESSOUS)

	EST UN ATOUT	N'EST PAS UN ATOUT	INDECIS
(a) M. Trudeau.....	11 - 1	2	3
(b) M. Stanfield.....	4	5	6
(c) M. Lewis.....	7	8	9

4a. Etes-vous marié, ou l'avez-vous déjà été?

OUI.....  
NON.....12-1

**SI "OUI"**

b. Comment jugez-vous votre mariage dans l'ensemble?

HEUREUX.....2  
PAS TRES HEUREUX.....3  
INDECIS.....4

5a. Comme vous le savez, le Canada tente de développer de bonnes relations avec la Russie en cherchant à augmenter les échanges commerciaux et en partageant les problèmes communs à ces deux pays, par suite de la visite de M. Trudeau en Russie et de celle de M. Kosygin au Canada récemment. A votre avis, serait-il, oui ou non, souhaitable que le Canada et la Russie aient des relations plus étroites?

SOUHAITABLE.....13-1  
NON SOUHAITABLE.....2  
INDECIS.....3

**EXCEPTÉ "INDECIS"**

b. Pouvez-vous motiver votre réponse?

NE PEUT DIRE

6a. Avez-vous entendu ou lu quelque chose au sujet des nouvelles mesures économiques du Président Nixon?

OUI.....  
NON.....14-1

(SI "NON" PASSEZ À LA QUESTION 7)  
(SI "OUI" DEMANDEZ:)

b. Dans l'ensemble, croyez-vous que les répercussions de ces mesures sur la vie économique du Canada seront bonnes ou mauvaises, ou croyez-vous qu'elles ne feront pas beaucoup de différence?

BONNES.....2  
MAUVAISES.....3  
PAS BEAUCOUP DE DIFFÉRENCE.....4  
INDECIS.....5

c. Certains croient que, par suite de ces mesures, les exportations canadiennes aux Etats-Unis vont diminuer sensiblement. Si tel était le cas, laquelle des déclarations suivantes se rapproche le plus de la ligne de conduite que vous croyez être celle que le Canada devrait adopter? (REMETTRE LA CARTE À)

Garder notre identité nationale et chercher à développer des échanges commerciaux avec d'autres pays -- même si cela devait prendre de nombreuses années, et que nous devions envisager une grave crise économique?.....6

OU  
Nous joindre aux Etats-Unis, même si cela signifiait la perte de l'indépendance canadienne?.....7

OU  
Former une sorte d'union économique, ou de marché commun avec les Etats-Unis -- même si cela pouvait signifier que la plupart de nos emplois dans le secteur de la fabrication démé-  
nageraient aux Etats-Unis.....8

AUCUNE D'ELLES.....9  
NE PEUT DIRE.....0

7a. Comme vous le savez peut-être, il y a quelques années, pour une période d'essai de 5 ans, le Canada abolissait la peine de mort, sauf en cas de meurtre de gardiens de prison et de policiers en service. Cette période prendra fin bientôt. A votre avis, la peine de mort devrait-elle oui ou non être rétablie.

OUI, RÉTABLIE.....15-1  
NE DEVRAIT PAS L'ÊTRE.....2  
INDECIS.....3

**EXCEPTÉ "INDECIS"**

b. Pourquoi êtes-vous de cet avis?

NE PEUT DIRE ( )

8. En raison des développements survenus depuis que les Etats-Unis ont pris part à la guerre au Vietnam, croyez-vous que les Etats-Unis se soient trompés en envoyant des troupes au Vietnam?

OUI.....16-1  
NON.....2  
INDECIS.....3

9a. Avez-vous entendu ou lu quelque chose au sujet du mouvement politique, Action Canada, dirigé par M. Paul Hellyer?

OUI.....  
NON.....17-1

**SI "OUI"**

b. A votre avis, Action Canada deviendra-t-il oui ou non, un parti politique national, avec sièges au Parlement?

OUI, LE DEVIENDRA.....2  
NON, NE LE DEVIENDRA PAS.....3  
INDECIS.....4

10a. Croyez-vous que le gouvernement Trudeau dit ou ne dit pas au public ce qu'il devrait connaître sur les politiques économiques canadiennes?

OUI, DIT.....18-1
NON, NE DIT PAS.....2
INDECIS.....3

EXCEPTE "INDECIS"

b. Pourquoi êtes-vous de cet avis?
NE PEUT DIRE ( )

c. Au sujet de la situation du chômage au Canada, croyez-vous que le gouvernement Trudeau dit ou ne dit pas au public tout ce qu'il devrait connaître à ce sujet?

OUI, DIT.....4
NON, NE DIT PAS.....5
INDECIS.....6

EXCEPTE "INDECIS"

d. Pourquoi êtes-vous de cet avis?
NE PEUT DIRE ( )

11. En ce qui vous concerne, croyez-vous que 1972 sera une année meilleure ou pire que 1971?

MEILLEURE.....19-1
PIRE.....2
SEMBLABLE.....3
INDECIS.....4

12a. Comme vous le savez peut-être, la population mondiale augmente rapidement. Croyez-vous ou non que c'est un problème sérieux?

OUI, SERIEUX.....20-1
NON.....2
INDECIS.....3

b. En raison de l'augmentation rapide de la population de ce pays, croyez-vous que ce serait une bonne ou une mauvaise idée que d'accorder une remise fiscale d'impôt aux gens mariés pour ne pas avoir d'enfants?

OUI, BONNE IDEE.....4
NON, MAUVAISE IDEE.....5
INDECIS.....6

ENQUÊTEUR: Présentez cette section de la façon suivante: "Maintenant, puis-je vous poser, quelques questions pour être sûr que je m'adresse à une personne bien représentative de cette localité:"

ENQUÊTEUR: Si le répondant préfère ne pas répondre à cette question, assurez-le que vous ne cherchez pas à savoir son nom, mais que - au contraire - vous cherchez à obtenir ces renseignements dans l'unique but de déterminer la marche de l'opinion publique au Canada.

Si une élection du Fédéral était tenue aujourd'hui, à quel parti appartiendrait le candidat de votre choix:

LIBERAL.....1 AUTRE PARTI
CONSERVATEUR.....2 .....7
N.D.P.....3 (L'INSCRIRE)
CRÉDITISTE.....4 INDECIS.....8
CRÉDIT SOCIAL.....5 REFUSE.....9
OUVRIER PROGRESSISTE.....6 NON ÉLIGIBLE.....0

Avez-vous voté aux élections fédérales d'June 1968?

OUI.....
NON.....1
TROP JEUNE POUR VOTER.....2

SI "OUI" DEMANDEZ:

Quel parti représentait le candidat pour lequel vous avez voté?

LIBERAL.....3 AUTRE PARTI
CONSERVATEUR.....4 .....9
N.D.P.....5 (L'INSCRIRE)
CRÉDITISTE.....6 JE NE ME SOUVIENS PAS.0
CRÉDIT SOCIAL.....7 REFUSE.....X
OUVRIER PROGRESSISTE..8

Maintenant une question sur la religion. Quelle religion préférez-vous - Protestante, Catholique Romaine ou Juive?

PROTESTANTE.....1
JUIVE.....2
CATHOLIQUE ROMAINE.....3
AUTRE (PRECISEZ).....4

Quel est votre statut marital?

CÉLIBATAIRE.....1
MARIÉ (e).....2
VEUF (VEUVE), DIVORCÉ (e), SÉPARÉ (e).....3

Langue maternelle - Quelle est la première langue que vous avez parlée dans votre enfance et qui vous est encore familière?

ANGLAISE.....1
FRANÇAISE.....2
AUTRE.....3
(ECRIVEZ)

Quelle est la dernière école que vous avez fréquentée? Jusqu'à quelle année avez-vous poursuivi vos études?

En partie Gradue

Ecole primaire (1 - 7 année)..... 1 .....2

Ecole secondaire (8 - 12 année)..... 3 .....4

Cours universitaire..... 3 .....4
Cours classique ..... 4 .....8

Ecole technique..... 5 .....6
Université..... 7 .....8

Aucune instruction scolaire ..9
Refuse.....0

Autres cours supplémentaires

OCCUPATION DU CHEF DE FAMILLE

Spécifiez le travail

Genre de compagnie

MONTREZ LA CARTE D

Auriez-vous l'obligance de me dire à quel groupe d'âges vous appartenez?

(ENQUÊTEUR: SI 18-20 ANS.....1
LA PERSONNE IN- 21-29 ANS.....2
TERROGÉE REFUSE 30-39 ANS.....3
DE DONNER SON 40-49 ANS.....4
ÂGE, ESSAYES DE 50 ANS ET PLUS.....5
LE DEVINER)

Etes-vous, vous-même (ou quelqu'un de votre famille) membre d'une union ouvrière?

OUI.....1
NON.....2

SI "OUI"

Combien de personnes sont membres d'une union dans votre famille?

ENQUÊTEUR: INSCRIVEZ

SELON VOS OBSERVATIONS:

SEXE: HOMME.....1
FEMME.....2

Laquelle de ces trois catégories est le plus près du revenu annuel total que votre famille a touché l'année dernière, provenant de toutes les sources et avant la déduction de l'impôt sur le revenu? (LISEZ LES CHIFFRES A HAUTE VOIX)

MOINS de \$6,000.....1
DE \$6,000 à \$7,999.....2
\$8,000 ou plus.....3
REFUSE DE REpondre.....4

(A L'INTERVIEWER: SI ON REFUSE DE REpondRE OU "NE PEUT DIRE", DONNEZ L'ESTIMATION LA PLUS JUSTE POSSIBLE)

\$

INTERVIEWER INDIQUEZ SI:

FERME.....1
RURAL MAIS NON FERME.....2
URBAIN.....3

L'INTERVIEW A PRIS FIN À:

(HEURE)

NOM DE LA PERSONNE INTERVIEWEE:

TÉLÉPHONE:

ADRESSE:

VILLE PROVINCE DATE DE L'INTERVIEW

J'ATTESTE CI-CONTRE DE LA VÉRACITÉ ET DE L'HONNÉTÉTÉ DE CETTE INTERVIEW

(SIGNATURE DE L'ENQUÊTEUR)

CANADIAN INSTITUTE OF PUBLIC OPINION

GALLUP POLL # 350

		<u>Number</u>	
TOTAL CARD COUNT (NATIONAL)		721	100%
<u>Regional</u>			
Maritimes	1-1/3	67	9
Quebec	4	204	28
Ontario	5	258	36
Manitoba	6	30	4
Saskatchewan	7	61	9
Alberta	8	30	4
British Columbia	9	71	10
<u>Community Size</u>			
Farm	2-6 + 41-1	64	9
Rural non-farm	2-6 + 41-2	112	16
1 - 10,000	2-5	80	11
10,001 - 30,000	4	46	6
30,001 - 100,000	3	60	8
Over 100,000	1-2	359	50
<u>Sex</u>			
Men	39	358	50
Women	2	363	50

How \$1000 gift would be spent

The question:

"IF YOU WERE GIVEN \$1000 AND HAD TO SPEND IT, WHAT WOULD YOU DO WITH IT?"

On my home .....	22%
Travel .....	14
Pay my debts .....	14
On a new house.....	14
Buy bonds, stocks .....	10
Clothes .....	8
Car .....	6
On the family.....	6
On charity .....	4
Other things .....	11
Can't say .....	2
<hr/>	
(Some named more than one)	111%



Reasons why Death Penalty should/should not be brought back.

These are the main reasons Canadians feel the death penalty should, or should not be returned to the Criminal Code.

Should be brought back (63%) because:

Number of murders has increased; need death penalty as a deterrent to crime.....	64%
Simple justice; those who take life, should pay with theirs.....	14
Life sentences too often end with parole, and free prisoners to kill again.....	7
We should not pay cost of keeping murderers alive in crowded jails.....	4
Other reasons .....	4
Can't say why .....	8

(Some gave more than one reason) 101%

Should not be brought back (30%) because:

Should never take life; against the principle; two wrongs don't make a right.....	46%
Life sentence is punishment enough .....	24
Situation OK as it is; death penalty is not a deterrent to crime.....	13
Other reasons .....	3
Can't say why .....	14

100%



Reasons for thinking the Government is not telling enough about economic policies.

These are the main reasons given for either point of view.

No, not telling us enough about economic policies (55%) because:

No Government ever tells the people all the facts; people might lose faith in Government if they knew too much .....	26%
Not enough information on the economy given out .....	18
Too many conflicting reports; keep telling us things are getting better, but no signs of it .....	16
Too many hidden facts in order to protect themselves; nobody knows how bad it is .....	11
Other reasons .....	8
Can't say why .....	21
	<hr/>
	100%

Yes, telling us enough about economic policies (20%) because:

There is no reason to hide facts; Government reports to Parliament and answers questions of Opposition; trust Trudeau .....	27%
Lots of information made available; more information than ever before.....	27
Press media does good job of ferretting out information and facts.....	20
Other reasons .....	10
Can't say why .....	17
	<hr/>
(Some gave more than one)	101%

Reasons for thinking the Government is/is not telling enough about unemployment.

This is how Canadians explain their reactions.

No, not telling us enough about unemployment (45%) because:

Reports too contradictory; too confused; too elusive; too optimistic; figures aren't correct; always juggling figures.....	36%
No Government tells the people everything; less people know the better for the government; try to hide facts.....	22
They don't want us to know the truth; their own policies caused unemployment....	9
They've done nothing to help; don't know what to do themselves.....	5
Other reasons .....	9
Can't say why .....	20
(Some gave more than one)	101%

Yes, are telling us enough about unemployment (28%) because:

The figures are published every month; people can see for themselves; press gives good coverage .....	50%
Believe they're doing a good job; Trudeau is very frank; he tells the bad news as well as the good .....	13
They tell us just what they want us to hear; it's government policy to distort facts .....	8
Other reasons .....	6
Can't say why .....	23
	100%